

ISSN1004-4663

CN51-1201/R

Q K 1 9 0 8 3 9 7

CHINESE

HEALTH SERVICE MANAGEMENT

中国卫生事业管理

中文核心期刊



2019.03

中国期刊全文数据库全文收录期刊
中文科技期刊数据库收录期刊
万方数据—数字化期刊群全文上网
中国生物医学文献数据库收录
国家哲学社会科学学术期刊数据库收录
超星期刊域出版平台数据库收录

ISSN 1004-4663



万方数据

中国卫生事业管理

CHINESE HEALTH SERVICE MANAGEMENT

月刊 1985 年创刊 第 36 卷 2019 年 3 月

主 管
四川省卫生健康委员会

主 办
四川省卫生健康委员会

协办单位
成都中医药大学附属医院
德阳市人民医院
成都大学附属医院
宜宾市第一人民医院

名誉主编
殷大奎 曹泽毅 卓凯星

主 编
余曙光

副主编
李为民

总发行人、社长
余成浩

编辑部主任
刘书文

编 辑
郭秀梅 饶朝龙 潘校琦
杨 练 屈 伟 贾 睿 李 苑

英文编辑
谭 婧

编 委
马 骁 方文均 方 勇
毛 萌 毛正中 王禄生
付 华 任建新 刘兴柱
吕玉波 孙 涛 朱士俊
李有柱 陈拥军 陈安民
陈志兴 周学东 易学明
林琦远 林曙光 钟 森
罗五金 范 兵 范关荣
姚大力 赵文清 周京国
郝 模 饶克勤 高 宁
高建民 耿仁文 黄从新
景 琳 廖 斌 蔡仁华
雷跃昌 樊晋川 樊均明
戴建平 唐刘红 赵 聪

本刊版权归中国卫生事业管理杂志社所有
本刊所发表作品,不代表本编委会和编辑部
观点,如有印刷质量问题,请向本刊发
行部调换

目 次

探索与改革

基于“研教医管”的健康医疗大数据平台创新实践 周 虎 彭 韬 张正宇等 (161)

责任医疗体系的国际经验借鉴与启示 王常颖 金春林 (164)

社区卫生服务管理

我国家庭医生签约服务现状的系统评价 姚银莹 周亮亮 熊季霞等 (168)

医院管理

卧床患者出院准备度现状及影响因素的研究 杨小娇 朱 亮 汪凤兰等 (172)

基于满意度调查的公立医院公益性评价 熊之潔 张 炜 伍咏梅等 (176)

医疗保障

医疗保险按绩效支付及其效果的研究综述 刘心怡 张璐莹 陈 文 (180)

在沪新生代农民工健康风险研究 梁术荣 黄聚云 (183)

卫生行政管理

2012 年湖北省居民恶性肿瘤疾病负担分析 刘 丹 乐 曲 赵圣文等 (188)

四川省老年人群治疗费用核算结果与分析——基于卫生服务核算体系

2011 黄诗尧 贾建勳 熊开举等 (191)

编辑出版
中国卫生事业管理杂志社
电 话
(028)86126443 86110812 86138809
E-mail:wssyglgj@sina.com
地 址
四川省成都市下汪家拐街19号
邮政编码
610041
发 行
四川省报刊发行局
发行范围
国内公开发行
邮发代号
62—66
印 刷
四川煤田地地质制图印刷厂
出版日期
2019年3月
国际标准刊号
ISSN1004—4663
国内统一刊号
CN51—1201/R
广告经营许可证
5100004000361
定 价
10.00元
Sponsor
Ministry of Health of the P. R. China
Editor Publishing House of Chinese
Heath Service Management
Tel
(028)86126443 86110812 86138809
E-mail:wssyglgj@sina.com
Address
19 Xia Wangjiaguaist, Chengdu, Sichuan, P.
R. C
Post Code
610041
Domesitic
China Local Post Office P. O. Code 62—
66
Periodical Registration
ISSN1004—4663
CN51—1201/R
Price
RMB 10.00 Percopy
Publication Date
March. 2019

药事管理	
应用德尔菲法和层次分析法构建病区安全用药管理质量评价标准体系	蒋文春 温贤秀 顾凤娇(194)
“健康中国”背景下中医药服务能力的内涵构成及提升路径对策	汤大朋 马新飞 倪菲菲等(198)
农村卫生管理	
农村留守儿童生活满意度调查及影响因素分析	张晓丽 李新征 胡乃宝等(201)
广西农村订单定向免费医学生培养项目实施效果调查分析	黄 星 左延莉 唐 琦等(204)
医学教育与科研管理	
定向医学生职业价值观对学习投入的影响机制:以专业认同感为中介	谢琴红 章晓龙 郑 华等(208)
医学教育底色的黯然与彰显	张功震(211)
社会医学	
老龄化背景下老年人死亡焦虑及和中年人的比较	谢云天 钟美珠 朱 芬(215)
山东省高血压患者心理健康状况与社会经济地位的关系研究	张新益 周成超 景正月等(219)
社会网络与健康老龄化关系研究的系统评价	陶生生 梅光亮 白忠良等(224)
公共卫生管理	
基于防治管结合的脑卒中综合防治模式效果评价	时松和 郭冰心 李桑桑等(227)
天津高校大学生乙肝风险态度及对乙肝疫苗接种意愿的影响	刘 彩 王晓方 李 莹等(231)
其它	
论人体试验侵权引入惩罚性赔偿的必要性	冯林林 陈小嫦(235)
医学期刊论文文题英译问题与修正建议	郭 翠 王小菊 何兴华(239)

CHINESE HEALTH SERVICE MANAGEMENT
VOL. 36 NO. 3, 2019 CONTENTS IN BRIEF

Studying on the Innovative Practice of Medical Big Data Platform Based on the Combining Mode of “Researching, Teaching, Medicine and Management”. ZHOU Hu, et al. (161)

International Experience and Inspiration of Accountable Care System. WANG Chang – ying, et al. (164)

A Systematic Review of the Current Status of Contracting Services for Family Doctors in China. YAO Yin – ying, et al. (168)

Studying on the Status of Bedridden Patients’ Preparation of Hospital Discharge and Its Influencing Factors. YANG Xiao – jiao, et al. (172)

Evaluation of Public Welfare of The Public Hospitals Based on Satisfaction Survey. XIONG Zhi – jie, et al. (176)

Reviewing The Researches on Paying for Performance in Medical Insurance and Its Effect. LIU Xin – yi, et al. (180)

Studying on The Health Risk of New Generation of Rural Migrant Workers in Shanghai. LIANG Shu – rong, et al. (183)

Studying on The Residents’ Burden of Cancer in Hubei Province in 2012. LIU Dan, et al. (188)

Analyzing The Treatment Cost Accounting of The Elderly in Sichuan Province Based on The “System of Health Accounts (SHA) 2011”. HUANG Shi – yao, et al. (191)

Establishing The Quality Management Evaluation System for Safe Drug – Use in Wards with Delphi Method and Analytic Hierarchy Process. JIANG Wen – chun, et al. (194)

Studying on The Connotation of Service Ability of Chinese Medicine under The Background of “Healthy China” and Its Countermeasures. TANG Da – peng, et al. (198)

Research of Life Satisfaction among Rural Left – behind Children and Influence factor analysis. ZHANG Xiao – li, et al. (201)

Studying on The Implementation Effect of Rural – Oriented Medical Education Project in Guangxi. HUANG Xing, et al. (204)

Studying on The Mechanism of Occupational Value’s Influence on Learning Engagement of Rural Oriented Medical Students Mediated by Specialty Identity. XIE Qin – hong, et al. (208)

Studying on The Shade and Highlight of Base Color of Medical Education. ZHANG Gong – Zhen. (211)

Comparatively Studying on The Death Anxiety between The Elderly and The Middle – Aged under The Background of Aging. XIE Yun – tian, et al. (215)

Studying on The Relationship between Mental Health and Socioeconomic Status among Hypertensive Patients in Shandong. ZHANG Xin – yi, et al. (219)

Systematic Evaluation of The Relationship between Social Network and Healthy Aging. TAO Sheng – sheng, et al. (224)

Evaluation of the Effect of the Comprehensive Prevention Model Based on the Prevention, Treatment and Management of Stroke. SHI Song – he, et al. (227)

Studying on The Influence of College Students’ Attitude towards Hepatitis B Risk on Their Willingness to Vaccine in Tianjin. LIU Cai, et al. (231)

On the Necessity of Introducing Punitive Compensation for Clinical Trial Infringement. FENG Lin – lin, et al. (235)

Analyzing The Common Problems of Translation in Titles of Medical Journal Articles and Its Countermeasures. GUO Cui, et al. (239)



中国卫生事业管理 杂志 编辑部电话: (028) 86126443 86110812 86138809 62109790

地址: 成都市青羊区下汪家拐街19号 邮编: 610041

网址: www.wssygl.com

广告许可证: 5100004000361

E-mail: wssyglgj@sina.com

万方数据